
Protokół Nr l/2012
z zebrania wiejskie8o sołectwa Bralin

z dnia 17 marca 2012 roku.

W posiedŻeniu udŻiał wzięło 33 mieszkańców oraz Wójt Roman Wojtysiak'

Lista obecności W załączeniu'

PorŹadek obrad zebrania WieiskieĘo w Bralinie'

1. Otwarcie.
2. sprawozdanie wójta z działalności za rok 2011'

3' Wolne głosY iWnioski'
4' Zamknięcie zebrania'

Pkt 1) otwarcie Żebrania.

otwarcia Żebrania o godzinie 18.oo dokonał przewodnjczący obrad sołtys Wsi Bralin Józef

chałupka i powitał przybyłych' stwierdził, że w zebraniu udział bierze 33 mieszkańców W5i

Bralin.

Wioska chciałaby otrzYmać pieniądze'

sołectwo musi Wykorzystać przyŻnane środki W danym

odtożyć iskumuIować.

roku budŹetowym, nie można ich

Pkt 2) sprawozdanie wójta z dŹiałalności za rok 2011'

Przewodniczący obrad przedstawił obecnym porządek ustalony na dzisiejsze zebranie

wiejskie a następnie oddał gło5 wójtowi Romanowi Wojtysiakowi W celu prŻedstawienia

sprawoŻdania z działalnościza ubie8ły rok'

i Wójt powiedział, że jak co roku chcialby mieszkańcom przedstawić co się W minionym roku

Wydarzyło' chciałby poruszyć temat 8azyfikacji W 8minie ponieważ na poprzednim Wiejskim

zebraniu zostat upoważniony do podjęcia dziatań W celu roŻpatrzenia kwestii czy położenie

gazociągu W Bralinie jest możliWe. W międzyczasie przeprowadzona została Ża

pośrednictwem gminnej 8azety ankieta Wśród mieszkańcóW dotycząca zainteresowania

możliwością podłącŻenla gazu do gospodarstw domowych' Ko|ejnym Ważnym tematem

będzie fundusz sołecki i oszczędności ŻWiązane z Wyłączeniami ośWietleń ulicznych W nocy

oraz nowych zasad utrŻymania porządku iczystości a także opłat lokalnych'

Fundusz sołecki W najbliżsŻy poniedziałek rada gminy podejmie uchwałę W 5prawie

*v."*"i" r,ru nie Wyrażania z8ody na wyodrębnienie funduszU soieckie8o' sołtysi

negatywnie odnieśli się do Wyodrębnienia funduszu gdyż dotychczasowa Współpraca przY

realizacji istotnych dla Wiosek inWestycji jest dla nich W petni zadawalająca'

llość pieniędzy clia sołectwa Żostała określona W ustaWie o funduszu sołeckim, w kiórej zawarto wzór'

za pomocą którego oblicza się wYsokość środków przypadających na dane sołe'two' Kalkulator

funduszu sołeckie8o dla Gminy Bralin sta nowi !ą!9!!Ąi! do niniejsze8o protokołU'

solectwo aby pozyskać środki z fundusŻu musi na zebraniu Wiejskim uchwalić _ z inicjatywy sołtysa'

rady sołeckiej lub co najmniej 15 pełnoletnich mieszkańcóW sołectwa Wniosek o przyznanie

środków z ft]ndusŻu sołeckiego. We Wniosku należy Wskazać na co miesŻkańcy chcą przeznacŻyć

przysługujący irn limit środków Wraz z uŻasadnieniern oraz oszacować przewidywany koszi prac'

ucń'"ńny 
'nioseł.ottys 

przekazuje Wójtowi do 30 Września roku poprzedzającego rok, w którym

Wójt dodał, że na każde solectwo Wydano Więcej środkóW niżŻakładał fundusŻ sołecki'



lnwestvcie W chojęcinie gmina dopłaciła 12.000,00 zł za odproWadzenie ścieków do spółki
,,Wodociągi Kępińskie", dla Bralina Wykonano projekt na budowę kolektora tłoczne8o do
Kępna za kwotę 72.4o8,o0 zl Wykonano chodnik przy ulicy Poprzecznej za 25.ooo,oo zł,
przebudowano ulicę 3 Maja i RYnek za 1.139'495,37 zł (z czelo środki zewnętrzne Wynosiły
532'000,00 zl), przebudowano dro8ę ,,Na Pólko" za kwotę 312.].77,97 (dofinansowanie ze
środków zewnętrznych Wyniosło 66.250,00 zł), na rozbudowę szkoły podstawowej W
Bralinie przeznacŻono 698'308,00 zł, przy czym W roku bieżącym planuje się przezna(zyc na
ten celjesŻcze około 500.000,00 zł Wójt dodał, że gmina złożyła do minister edUkacji Wniosek
o ŻWrot części poniesionych kosztóW Ż rezerwy budżetowej MEN bo do stycznia bieżące8o
roku była mowa o tym, że sześciolatki obowiązkowo pójdą do sŻkoły 1Września 2012 Więc
gmina przystosowała szkołę na ich przyjęcie, po czym rząd Żmienił zdanje i przesunął
obowiązek szkolny dla dzieci sześcioletnich nie licząc się z poniesionymi przez samorządy
kosztami dlatego zdaniem Wójta ministerstwo powinno gminie zwńc|ć część poniesionych
ko5ztów'
W dalszej części swej wypowiedŻi Wójt Wymienił kolejne inwestycje wykonane w roku
minionym takie jak moderniŻacja śWjetlicy ,,ręcza" wlaz z za9ospodarowaniem terenu kosŻt
zadania to 288'537,00 zł dofinansowanie ze środkóW zewnętrznych wynioslo 158'339,oo zł,
przebudowa 8minnego boi5ka sportowo - rekreacyjne8o koszt 535.253,51 zł dofinansowane
W kwocie 250'740,00 Żł' Boisko do 30 czerwca nie może być użytkowane ponieważ W
umowie z wykonawcą zawarto zastrŻeżeńie, że inwestor do końca czerwca odda boisko z
pełnoWaftościoWą muraWą'
Kolejnym zadaniem jest Wykonanie dokumentacji na budowę schodóW i podjazdu dla osób
niepełnospraWnych do ośrodka zdrowia, konserwator Żabytków narzuciła gminie
zlokalizowanie schodów do ośrodka od strony ogrodu.
Wójt Wspomniał róWnleż o inwestycjach realizowanych W innych sołectwach takich jak

2agospodarowanie terenóW Wokót siedmiu domóW ludowych koszt realizacji tego zadania
Wyniósł 483'760,00 zł'
Wracając do tematu rozbudowy szkoły podstawoWej Wójt Wspomniał, że W Wyniku ciągłych
opadóW deszczu podczas zdejmowania dachu dosŻło do zalania l piętra budynku, firma
ubezpieczeniowa Wypłaciła inwestorowi 60'000,00 Żł odszkodowania 8mina dołożyła
30.000,00 Żł i Ża 90.o00,00 zł przeprowadzono generalny remont międzY innymi Wymieniono
podłogi, zerwano tynki'
Wójt dodał, że rozpisano przetar8 na przebudowę kwartału ulic Krętej, Namysłowskiej i

łączników, przetarg za kwotę 283.000,00 zł Wygrała firma KPDM, prace rozpocŻną się od 2
kwietnia. Ż inwestycji drogowych zaplanowanych na ten rok zreallzowany będzie ll etap
drogi z NosaI do chojęcina wymiana naWierzchni i budowa W tej samej technologii' Do jesieni
przeprowadzona będzje inwestycja budowy kolektora tłocznego kanalizacji sanitarnej do
Kępna rurociąg ma przebieg w miarę moźliwości jak najmniej kolizy.jnie (od ulicy Kaczej za
torami, dro8ą Wzdłuż toróW do Chojęcjna - szumu, korytem starej rzeki pod mostem
ko|ejowym, groblą na Wprost Pana Brajera cŻyli na stary młyn W |ewo w stronę rzeki i nad
rŻeką za Wodociąg kępiński później gruntami parafii W Kępnie do ulicy Wrocławskiej ina
terenie firmy,,Fenpol" przyłączenie do sieci kępińskiej' Procedura wymaga indywidualnych
negocjacji. Gmina oferuje odszkodowania za zajęcie m'Żgruntu W Wysokości 5,oo zł' Parafia W
KĘpnie róWnież otrzymała od gminy odszkodowanie ale o połowę niższe aniżeli żądają
prywatni Właściciele.
ośWiata: Wójt nadmienil, że chciałby powiedzieć ze dwa zadania na temat sytuacji dzieci W

szkole. UstaWodawca Wprowadzając obowiązek dzieci sześcioletnich do 5zkoły wprowadŻił
również obowiązek dzieci pięcioletnich do przedszkola. Gminne przedszkola mają dobry
Wskaźnik prŻYjęć bo aż 83% dzieci objętych opieką prŻedszkolną podczas gdy średnia



powiatowa Wynosi 61%. W tym roku przez obowiązek dŻieci pięcioletnich będzie problem z
przyjęciami dzieci najmłodszych' Nabór nie został jeszcze zakończony ale na tym etapie
moŹna powiedŻieć, źe Iodzice sześciolatków nie bardzo chcą żeby ich dzieci uczęszcŻały do
,,zelówki" plzy szkole, nie mniej jednak oddział ,,zerowy" będzie musi powstać w szkole
podstawowej gdyż W innym przypadku nie byłoby naboru dIa trŻylatkóW' W przedsŻkolu na
160 miejsc teoretycznie 130 mie]'sc musi być Żarezerwowane dla pięcio i sześcjolatków W
efekcie cze8o zostaloby 30 miejsc d|a dzieci trzy i cŻteroletnich obecnie 25 dzieci W tym
przedziale wiekowym już uczęszcza do prŻed5zkola Więc zostałoby tylko 5 Wolnych miejsc na
przyszły rok dlatego trzeba Wvkorzystać fakt przebudowy szkoły podstawowej pod kątem
przyjęcia sześciolatkóW do klasy pierwszej l utworzyć tam oddział ,,zerowy"' Wójt na
marginesie dodal, że wydano 210 WnioskóW o przyjęcie dziecka do przedsŻkola na chwilĘ
obecnąWpłynęło 106 kart, nabórtrwa do końca marca'
Ko|ejny problem pojawia się W gimnazjum tam z kolei do klasy pierwszej pójdzie łącznie z
Nową Wsią Książęcą około 60 dzieci a więc w skali szkoły z dŻiewięciu oddŻiałóW robi slę
saedem co fodŻi problem z etami dla części naucŻycieli.

Wójt powiedział, że kolejny temat, który chciałby poruszyć dotyczY podatków i opłat
lokalnych' W opinii Wójta ,,WVpijamy piWo'' nietrafionych inWestycjijeśli idŻie o lata przeszłe
czyli pompy ciepła W szkole podstawowej i W gimnazjum oraz budowa nieekonomicznej
oczyszczaIni ścieków' Najbardziej kosztochłonna jest energ;a elektrycŻna itam 8dzie można
zaoszczędzić oszczędności są prowadzone - o tyłń będzie mowa W kontekście Wyłączeń
oświetleń ulicznych - nie da się oBraniczyć dopływu energii elektrycznej do pomp clepłą w
szkołach czy do oczyszczalni ściekóW. Za styczeń i luty ubiegłego roku rachunek Ża ener8ię
elektryczną na ocŻysŻczalni wynió5ł 15'000,00 zł natomiast za styczeń i luty roku bieżącego
opłaty za energię elektryczną WŻrosły do 25.000,00 zl. W szkole podstawowej rachunek za
prąd Wyniósł 87'000,00 zł a W gimnazjum ponad 50'000,00 z1to jest efekt pomp ciepfa gdyż
1rŻeba powjedzieć, że nie jest to typowe o8rŻewanie geotermalne. Wracając do rachunków
za energię elektryczną W szkole to faktura za lUty bieżącego roku w stosunku do rachunku Ża

miesiąc luty roku trbiegłe8o był on 25% Wyższy niż W roku 2011.
Wójt przytoczy| Wydatki jakie gmina ponosi na zakup ener8ji elektrycznej (z pominięciem

Wójt uważa, że Wzrost opłat za ośwjetlenie uliczne W roku 2011 W stosunku do roku 2010 o
ok. 13'000'00 zł jest zasługą stosowania WyłącŻeń latarni Ulicznych. Można przyjąć na
podstawie faktur korygujących na koniec roku 2011, oszcŻędność za energię dla gminy w
kwocie około 80'000,00 Żł' Dodać należy, że fakt Wyłączania ośW;etlenia ulicŻnego nie
wplynął na posorszenie bezpieczeństwa na terenie całej 8miny.
Nie jest tylko ekonomicznie Uzasadnjone Wprowadzanie częstych zmian sterowników i

zmiana 8odzin przerW w ośWietIeniach tak jak W gminie Rychtal czy Trzcinica ponieważ nasŻa
gmina przekazała cały majątek do spółki ,,ośWietlenia Uliczne" za Wyjątkiem 4 słupóW i za
każdorazowe przesterowanie latarni musielibyśmy płacić około 2.500,00 zl. Wójt dodat że
lampy njezmiennie ze WzględóW beŻpieczeństwa śWiecą przy drodŻe krajowej Nr 8 natomiast
jeśli lampy śWiecą WŻdłuż innych ulic co niektórzy mieszkańcy z8łaszają - Wynika to z faktu,
że sa podlączone do sterownikóW prly ósem.e.

G.e!y!i!3.9i.3j Po zebraniu ankiet od mieszkańców i rozpoznaniu tematu okazało się że około
2/3 mieszkańców jest zainteresowana podłącŻeniem gazu do 8ospodarstw domowych wójt
przy8otowal analizę z którą udal się do Zakładu GazownicŻego W KaIisza Wójt powiedŻiał, źe
Wspomniał o tym że gmina Bralin jest oddalona zaledwie o 5 km od kępińskiego rurocią8l'

szkół
2009 4l2'650,00 zł etlenie ul cŻne 276.339,00 zł
2070 572.388,62 zl etlenie ul czne 287 .582,00 zl
2077 619.683,0o zł etlenie u cŻne 300'000,00 zł



średniego ciśnjenia' otrŻymał odpowiedź, że technicznie.jest to możliwe ale po oblicŻeniu
przez spółkę opłacalności stwierdŻiIi, że byliby zainteresowani pod Warunkiem podłączenia
duże8o odbiorcy instytucjonalnego bo pojedyncŻe gospodarstwa domowe łącznie z drobnym
biznesem nie są dla spółki partneIami' PrzedstaWiciele spółki obliczyli, że jeśli 8mina
zainwestuje 3.500.000,00 zł W inWestycję do spółka ją Żrealizuje' Wójt zadał pytanie czy jeśli
W calym Bralinie nie ma jeszcze kanalizacji przystępować do następnego przedslęWŻięcia?
Wójt Wspomniał, że próbował jeszcze zainteresować tematem prŻedstawiciel; Wielkopolskiej
spółki Gazownictwa w Poznaniu ale dla nich ekonomia - powiedział Wó]'t _ jest podstawą i
450 odbiorcóW prywatnych nie jest to żadna ilość Żapytali co z urzędem i szkołami bo
Wówczas byliby skłonni przystąpić do inWestycji ale wójt stwierdził, że jeśli ma 5ię
ogrzewanie typu pompy ciepła 10 trudno rozkopywać tysięczne inwestycje po to żeby
podłącŻyć gaz dlateso Wójt nie podpisał deklaracji o podłącŻeniu 5Żkół czy urŻędu do sieci
8azowej. Wójt wspomniał, że jest jeszcze jedna spółka oprócz wlelkopolskiej, która zajmuje
się gaŻem to jest spółka niemlecka, do której przesłano pismo iWszystkae dane gminy aIe
pomimo monitu nikt z przedstawicieli spólki na pismo nie odpowiedział. spółka z kapitałem
niemieckim o Żasięgu pod tereny Kobylej Góry'
Podatki: Wójt przedstawił ceny podatkóW i opłat lokalnych na przestrzeni 2oo7-2ol2'
ZestaWienie stanowj Z.ia.znik do niniejsze8o protokołu. Wójt nadmienił, że obniżanie
stawek maksymalnych ma reperkusje jeśli idŻie o dochody gminy'
Na skutek obniżania stawek maksymalnych dochody do budżetu gminy były W 2oo9 roku
mniejsze o 604.666,00 zł,w 2010 roku o 615'310,00 zł a w 2011 o 659.219,00 zl. obniżenia
mają WpłyW na subwencję o8ólną otrzymywaną z bUdżetu państwa'
Wójt powiedŻiał, że W przeszłości rada gminy stosowała różne WieIkości ulg stawek
podatkowych w tvm roku przyjęto postanowiono W miarę możliwości przYjąć zasadę
określania wysokości stawek podatkóW iopłat lokalnych poprzez zastosowanie 9% ulgi W
3tosunku do stawek maksymalnych.
Podatek .'śmieciowf': Nowelizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku W 8minach
wprowadza obowiąŻek odbioru przez 8miny odpadóW komunalnych od Właścicieli
nieruchomości oraŻ nakłada na mieszkańcóW opłatę za 8ospodarowanie odpadami'
celem ustawodawcy jest stworzenie systemu umożliwiającego redukcję odpadóW
biodegradowalnych składowanych na wysypiskach oraŻ doprowadzenie do selektywnej
zbiórk! i recyklingu wynikających z przepisów unijnych. Zakłady zagospodarowanaa odpadów
poŻwalające na odzysk energii i recyklin8 mają powstawać W ramach instaIacji regionalnych'
Z8odnie z nowymi zasadami w zakresie 8ospodarki odpadami 8miny najpóźniej 1lipca 2013
roku muszą przejąć obowiązek odbierania śmieci od właścicieli nierUchomości i na
podstawie stosownych uchwał, określić sposób obliczania opłat za gospodarowanie
odpadami oraŻ Wyma8ania wobec przed5iębiorcóW - odbiorców odpadóW.
Wójt poWiedŻiał, źe do czerwca te8o roku marszałek WojeWództwa Wskaże gminie instalację
re8ionalną na chwilę mogą to być Mianowice, ostrów Wielkopolski lub oleśnica.
szacuje Wstępnie, że rocznie cena podatku śmieciowego od 8ospodarstwa domowego
Wyniesie 120,00 zł'
Wójt dodał, że rada musi zgodnie z prŻepisami podjąć uchwalę w tej kwestii. Wójt na
marginesie dodał, że kiedyś bycie radnym było splendorem ale obecnie istnieje obawa, że
nikt nie będzie chciał brać sobje tych wszystkich kłopotóW na 8towę ina każdym kroku
zbieraćcię8i od niezadowolonych mieszkańców.

Pkt 3) Wolne 8łosy i Wnioski'



> zenon Kolarski powiedział, że kiedy budowane było składowisko odpadów w Nowej Wsi
Ksiąźęcej móWiło się, że Wystarczy ono na 40 _ 50 lat a teraŻ się je zamyka?
> Wójt odpowiedzial, że składowisko byłoby juŹ dawno zamknięte gdyby nie
dostosowywanie 8o W miarę możliwości do obowiązujących norm iWarunków nie mniej
jednak w lipcu przyszłego roku składowisko nieodwołalnie Żostanie zamknjęte.
> zbi8niew Bojko zabral głos odnośnie energii elektrycznej i powiedział, że o ile dobrze
zrozumiał, to oszczędności na ener8ii elektrycznej w związku Ż Wyłączeniami Wyniosły
40'000'00 zł (Żo pół roku) Więc jeśli wymieniono by lampy na energoosŻczędne można by
uzyskać jeszcze większe oszczędności. Zbigniew Bojko zapytał róWnież czy - skoro mało
prawdopodobne z przyczyn ekonomicznych jest Wybudowanie w sminie gazocią8u - nie
lepie] byłoby Wybudować Węzeł ciepłowniczv?
> Wójt powiedział, że jest to temat na oddzielne spotkanie nje mniej jednak Wymiana lamp
jest inwestycją spólki ośWietlenia uliczne ponieważ 8mina prŻekazała jejw zamian za udziały
prawie cały swój majątek (w postac] lamp inupów) i nie ma szans na przeprowadzenie wymiany
opl aW gdyż nie są one już wlasnoscią gminy'
> zbigniew Bojko stwierdŻił, że technolo8ia i elektronika poszły na tyle do przodu, że nie
zgodzi 5ię Że stwierdzeniem, że lamp które mimo, iż powinny być Wyłączone świecą bo są
podłączone pod linię prŻy ósemce nie moźna przesterować.
> Wójt powiedzjał, że przyjmuje te uWagijako trafne'
> Eugeniusz Marczyk Żapytał czy latarnie uliczne mają liczniki?
> Wójt powiedział, że liczniki są odczytywane raz do roku, a prŻez cały rok rachunki za
ośWietlenia ulicŻne WystaWiane są na podstaWie prognoz dopiero na koniec roku Wystawiana
jest fa ktu ra korygująca.
> lerŻy Bieda chciałby Źeby Wójt mu Wyjaśnił dlaczego podatki są tak Wysokie i odniósł się do
swojej emerwury, która wzrosła o procent inflacji podczas gdy płacone przez niego podatki
aNzrosły o 65'ń. zapytał róWnież dlaczego Wójt prŻeljcza podatki według worków zboża
(podatkL] roliego) podcza5 8dy większość mieszkańcóW Bralina z rolnictwem nie ma nic
wspólnego.
> Wójt odpowiedział, że od ceny żyta obliczany jest tylko podatek rolnv i Pan Bieda na
pewno takiego podatku nie płaci Wymienił ten podatek bo 5ą na sali osoby, które go płacą.
> Jan Urbański Wtrącił się i zapytał dlaczego w innych gminach podatek jest minimalny a W
naszej na tak wysokim poziomie?
> Wójt odpowiedzial że przyjęto metodę zwalniania podatnikóW Ż górnej stawki
procentowej o 10o/a. Można było nie WvróWnywać podatkóW ale trŻeba by się zastanowić ile
powinny WóWczas kosŻtować na prŻykład ścieki czy Woda bo ogólnie pula pieniędzy po
stronie dochodóW i wydatkóW musi 5ię bilansować Więc ]eśli z jednej strony Wpływy będą
niższe to gdzie indŻiej trzeba opłaty podWyższyć lUb udzielać mie5zkańcom niźszych dotacji'
Gdyby podatki miały być obniżone trzeba by na przYkład Żawnioskować do rady o prŻYjęcie
stawki za Wodę W 8ranicach 14,00 zł bo skądś trzeba pozyskiwać środki na pokrycie
wydart ów i ŻobowiąŻan.
> Bogdan świątek zapytat jaki udział procentowy we wpływach z podatkóW stanowią
mieszkańcy Bralina a jaki poŻostali mieszkańcY gminy?
> Wójt odpowiedział, że połowę bo na około 6 tysjęcY mieszkańcóW gminy połowę stanowią
mieszkańcy Bralina.
> Bogdan świątek zapytał kto tworzy budżet W Bralinie? l dodał że my - mieszkańcy.
> Wójt odpowiedział, Źe dochody z podatkóW są tylko częścią dochodóW Własnych. Wójt
w5pomniał, źe W naszym powiecie jest najniŹsze bezrobocie na poziomie Poznania i najniż5zy
dochód na głowę' 20% bLrdżetu Gops jest tworzone z naszych podatków a z pomocv
spolecznej W gminie korzystają 1402 osoby na 6 tysięcy mieszkańcóW' Wójt Wspomnial



róWnież o lobbingu, który w przeszłości był Wywierany w kwestii ustalania granic stawek
podatkowych.
> zbignieW Bojko Wyraził obaWę o ceny ścieków po podłączeniu do ,,WodociągóW
Kępińskich"'
> Wójt Wyjaśnił, że spólka o przysyła odbiorcom cennik zgodny z zasadami prawa rynkowego
do akceptacji ale ceny dla mieszkańców ustala rada gminy co oznacŻa, że dla o5ób
prywatnych cena ściekóW moŹe o ile rada podejmie stosowną uchwałę być niższa od
ustalonej przez spółkę WóWczas różnica jest pokrywana z budżetu 8miny' Wójt stwierdŻił, że
W takim przypadku gmina i tak odnotowałaby korŻyść gdyź nasza oczyszczalnia jest bardzo
ko5Żtochłonna
> Jerzy Bieda Żapwał ile w pr2eszłości kosztowała moderniŻacja ocŻyszczalni żeby ją
przystosować do potrzeb całej gminy?
> Wójt stwierdził że była to kwota blisko 4'000'ooo,oo zl. Plzytoczył przykład chojęcina,
który jest podłączony do kępińskiej sieci kanalizacyjnej i powiedział, że W tym przypadku nie
można stać na stanowisku, że skoro ona jest własna to dobra, bo tak nie jest' Nasza
oczyszcŻalnia jest przestarzała a gmina płaci Wysokie kary do Wloś gdyż nie osiąga
parametrów przewidzianych w prawie Wodnym' .lest to mała, delikatna oczysŻczalnia
biologiczna i Wystarczy, że Wpadną do niej ścieki Żakwaszone typu gnojowica zaczyna się
problem i Wszystkie parametry 5ą zachwiane it.zeba odtwarzać bakterie.
> zenon Kolarski zapytał o to kiedy dokończone zostanie kanalizowanie pozostałej części
Bralina Wrocławskiej, Kępińskiej (eśier']?

> Wójt powiedział, że dokumentacja jest sotowa umowa na dofinansowanie inwestYcjj w
kwocie 1'600.000,00 zł jest podpisana ale póki nie będzie wybudowany rurocią8 do Kępna
nie można kontynuować inWestycji'
> zenon Kolarski zabral głos na temat przedstawionych przez Wójta kwot podatkóW W

-bdniesieniu do prowadzonej działalnoścl gospodarczej poza miej5cem zameldowania.
> Wójt powiedŻiał, że podatki od nieruchomości są płacone tam gdzie te nieruchomości 5ię
znajdują zaś zwrot W Wysokości 37% od podatków płaconych przez mieszkańcóW do budżetu
państwa Żaleźny jest od miejsca Żamie5Żkania danego podatnlka a nie miejsca prowadzonej
działalności gospodarczej'
> Jerzy Bieda zapytał o sposób obliczania cen za kubeł śmieci?
> Wójt powiedŻiał, że uchwalę W tej sprawie podejmie rada nie mniej jednak od nowego
roku mieszkańcy nie będą płacić za śmieci od ilości Wystawionych kubłóW będzie to podatek
roczny i nieŻależnie od teso czy ktoś Wystawi jeden kubeł czy Więcej opłata będŻie taka sama.

Pkt 5) zamknięcie obrad zebrania Wiejskiego, godzina 20'30'

utworzony przez: Anna Piasecka

Sokys lrrsi Br^i

Józef Chalupl

Br^a lin


